
Beantwoording technische vragen Jaarstukken 2017 

 

Vragen Groen Links 

 

Inleiding (pag. 4 - 15) 

 

Vraag 1 

Algemeen: Er worden vaak beoordelingen gegeven als ‘goed’, binnen/onder’’ de norm, positie verstevigd en 

zo meer. Daarnaast worden vaak opsommingen gegeven van activiteiten die uitgevoerd zijn. Daarmee 

wordt de rechtmatigheid onderbouwd. Hoe kunnen we als Raad de doelmatigheid van de financiële 

inspanningen bepalen als er geen concrete doelstellingen zijn geformuleerd, b.v. : inwoners meer betrekken 

bij politiek? 

 

Antwoord: We kunnen twee vormen van doelmatigheid onderscheiden: de doelmatigheid van de 

bedrijfsvoering, waarbij de prestaties worden gerelateerd aan de input (mensen en middelen die worden 

ingezet), en de doelmatigheid van het beleid waarbij de effecten worden gerelateerd aan de input. Het 

begrip doelmatigheid is een relatief begrip. Er bestaan geen standaardnormen voor doelmatigheid. Dit 

betekent dat er altijd een vergelijking met een andere organisatie of een ander moment nodig is om een 

uitspraak over de mate van doelmatigheid te kunnen doen. 

Landelijk zijn beleidsindicatoren voorgeschreven. Deze worden meegenomen in de begroting en de 

jaarrekening. De beleidsindicatoren zijn een methode om de doelmatigheid vorm te geven. De raad heeft 

overigens de mogelijkheid om zelf, in overleg met het college, beleidsindicatoren toe te voegen in de 

begroting.  

 

 

Vraag 2 

De norm voor de schuldratio is gesteld op <80%.(pag.10) Wat is objectief het ‘ideale’ percentage? 

 

Antwoord: De schuldratio en de solvabiliteitsratio zijn met elkaar verbonden doordat ze samen altijd 100% 

zijn. Zoals opgenomen in hoofdstuk 8.3 van de Nota “Financieel beleid 2017 – 2020” streeft onze gemeente 

te voldoen aan minimaal Categorie B en waar mogelijk Categorie A van de signaleringswaarden uit de 

stresstest voor gemeenten. Over het algemeen kan worden gesteld dat Categorie A het minst risicovol is en 

Categorie C het meest. Categorie B betekent voor de solvabiliteitsratio een percentage van minimaal 20%.  

 

 

Vraag 3 

Waarom is het incidenteel tekort op de Sociaal domein niet onderkend en ingeschat als risico in de 

najaarsnota.(pag. 12) 

 

Antwoord:. In eerdere P&C documenten hebben we dit risico ook al benoemd. Na het opstellen van de 

najaarsnota hebben zich een aantal niet voorziene ontwikkelingen voor gedaan die tot het negatieve saldo 

hebben geleid. Het risico is daarmee financieel duidelijk geworden. 

• Een aantal aanbieders zijn pas eind 2017 en begin 2018 op grote schaal gaan factureren. Een 

substantieel deel van deze facturen had daarbij ook nog betrekking op eerdere jaren (2015 en 2016). 

• Pas na het ontvangen van de productieverantwoordingen 2017 van zorgaanbieders (februari-april 2018) 

kwam naar voren dat een belangrijk deel van de geleverde zorg nog niet was gefactureerd. Voor een 

belangrijk deel zit dit in het vervallen van de Diagnose Behandel Combinaties (DBC’s). De DBC’s kenden 

een aparte verrekensystematiek waarbij de factuur pas aan het einde van het behandeltraject werd 

gestuurd. Per 1 januari 2018 zijn de lopende indicaties omgezet naar het nieuwe inkoopmodel, waardoor 

er nu door de aanbieders ‘vervroegd’ wordt gefactureerd.  

• Pas vanaf maart – april 2018 werden ook de hogere kosten van regionale specialistische en hoog 

specialistische zorg duidelijk. Deze kosten worden via SDF in beeld gebracht en verrekend. 

 



 

Vraag 4 

Wat is de reden voor de onderbesteding op G.I.B.(pag12)? 

 

Antwoord: In verband met de nieuwe situatie die is ontstaan door het in eigen beheer nemen van het 

groenonderhoud (Groen in Bedrijf) is een begroting opgesteld. Gezien de onzekerheden en 

onbekendheden die er waren, was de begroting, achteraf bezien, op dit punt te hoog geschat. 

 

 

Vraag 5 

Wat is de oorzaak van de vertraging in de beoogde investeringen 2017 en gaat dit in 2018 wel 

lukken?(pag.13) 

 

Antwoord: In veel gevallen vindt de uitvoering later plaats omdat er ook externe partijen bij betrokken zijn. 

Denk aan omwonenden (inspraakmogelijkheden), bedrijven en andere betrokkenen. De voorbereidingen 

vergen daardoor vaak meer tijd. In de voorjaarsnota wordt ingegaan op de haalbaarheid van de 

investeringenplanning voor 2018. Hierbij is de verwachting dat 70% kan worden gerealiseerd. 

 

 

Bestuur en ondersteuning (pag. 16 - 22) 

 

Vraag 6 

Waaruit blijkt dat de positie van de gemeenteraad is verstevigd? (pag. 17) 

 

Antwoord: In 2002 werd het zogenaamde duale stelsel ingevoerd in de gemeenten met het doel om de 

positie van raden te verstevigen, een scheiding aan te brengen in positie en verantwoordelijkheden tussen 

het dagelijks bestuur enerzijds en raden anderzijds én de rol van het raadslid als volksvertegenwoordiger 

opener en transparanter te maken. Nadat er een vacature voor griffier was ontstaan heeft de raad een 

daarbij passend profiel voor de nieuwe griffier vastgesteld en de griffier benoemd. Naast politieke 

sensitiviteit is veel afstemming vereist op het snijvlak tussen raad, college en ambtelijke organisatie. De 

griffier heeft regulier overleg met de burgemeester en de gemeentesecretaris in de gemeentelijke driehoek 

waardoor de positie van de gemeenteraad is verstevigd. Eveneens is er aan de openheid en de 

transparantie gewerkt door trainingen politiek actief te organiseren voor inwoners en voor jongeren een 

schooldebat te organiseren. Het verstevigen van de gemeenteraad blijft een voortdurend proces en vraagt 

van de raadsleden ook eigenaarschap met lef. 

 

 

Vraag 7 

De website werd in 2017 weer goed bezocht.’ Wat is goed, is er een benchmark met vergelijkbare 

gemeenten waarop dit is gebaseerd? (pag. 18) 

 

Antwoord: Voor een goed bezochte website is van belang dat vooral het aantal unieke bezoekers aan de 

website stabiel blijft. In 2016 had weststellingwerf.nl 86.994 unieke bezoekers, in 2017 waren dit 88.875 

unieke bezoekers. 

Vergelijking met andere gemeenten is mogelijk via het Dashboard Dienstverlening van de Nederlandse 

Vereniging voor Burgerzaken (NVVB). 

In vergelijking met de vergelijkbare gemeenten Opsterland, Ooststellingwerf en Tynaarlo scoort 

Weststellingwerf goed op het aantal websitebezoeken per 1.000 inwoners, zie bijgaande grafiek.  

Weststellingwerf had in 2017 ca. 1.000 unieke bezoekers per 1.000 inwoners, de genoemde drie andere 

gemeenten zaten tussen de 800 en 1.000 unieke bezoekers per 1.000 inwoners. 

 



 
 

 

Vraag 8 

Welke dorpen zijn nu daadwerkelijk met actief met ruilverwoning, zorg voor oudere medebewoners en 

langer thuis aan de slag gegaan? (pag. 20) 

 

Antwoord: De Hoeve, Nijeholtpade. Enkele andere dorpen hebben belangstelling getoond, maar nog geen 

vervolgstappen gezet. 

Langer thuiswonen: vanuit samenwerkingsverband Toekomstwonen werken de dorpen De Hoeve, 

Oldeholtpade, Nijeholtpade en Oosterstreek actief aan de bewustwording in eigen dorp. In andere dorpen is 

dat minder concreet. Informatiemarkten, presentaties op ledenvergadering en de samenwerking met 

bijvoorbeeld projecten als “Mijn Huis op maat” dragen daar aan bij. In vrijwel alle dorpen wordt op zijn minst 

nagedacht over dit onderwerp en/of is het onderdeel van de dorpsvisie.  

 

 

Vraag 9 

Is er met alle PB’n regulier overleg gevoerd? (pag. 21) 

 

Antwoord: Nee. Vaak is er contact op projectniveau. De noodzaak tot een regulier overleg is dan minder 

groot. Wel wordt vanuit de organisatie regelmatig geïnformeerd naar de behoefte aan overleg. Het college 

heeft zijn bezoekritme aan de dorpen uitgevoerd. Daarnaast bezoeken de portefeuillehouder dorpenbeleid 

en de dorpencoördinator zo veel mogelijk de vergaderingen van de Plaatselijke Belangen. 

 

 

Vraag 10 

Wat is het effect geweest van de inspanningen om Kabelnoord snel internet uit te laten rollen en is er zicht 

op de start van de uitrol? (pag. 22 en 184) 

 

Antwoord: Vanuit de provincie is het plan uitgerold om te komen tot de aanleg van breedband in de 

zogenaamde witte gebieden. Vanaf 2018 zal dit concreet worden uitgevoerd door KabelNoord.  

Momenteel werkt KabelNoord aan een concreet uitvoeringsplan. Najaar 2018 start KabelNoord in één van 

de OWO gemeenten met de vraagbundeling. Welke gemeente dat betreft is nu nog niet bekend. Na het 

afronden van de vraagbundeling duurt het nog ongeveer een half jaar voordat met de daadwerkelijke 

uitvoering wordt begonnen. 

 

 



 

Vraag 11 

Wanneer verwacht het College het nieuwe dienstverleningsconcept te kunnen presenteren? (pag.22) 

 

Antwoord: De uitwerking van het coalitieakkoord in een collegeprogramma zal daarover meer duidelijkheid 

geven. 

 

Vraag 12 

Wat is de norm/benchmark op basis waarvan we de beleidsindicatoren kunnen toetsen? (pag. 25) Is er een 

benchmark? 

 

Antwoord: Beleidsindicatoren zijn verplicht, je kunt de gegevens met elke gemeente vergelijken op 

waarstaatjegemeente.nl.  

 

 

Veiligheid (pag. 27-33) 

Vraag 13 

Hoeveel waarschuwingen zijn er afgegeven en drugspanden zijn er gesloten in 2017? (pag. 27) 

 

Antwoord: Er zijn 4 waarschuwingen afgegeven en er zijn 2 panden gesloten. 

 

 

Vraag 14 

Wat is de verklaring dat het aantal aangiftes woninginbraken nog nooit zo laag is geweest. Is dit het 

resultaat van de bewustwordings- of andere acties? (pag. 28) 

 

Antwoord: Dit is een West-Europese trend en daarom ook op nationaal en regionaal niveau herkenbaar. Al 

is de daling in Weststellingwerf wel erg groot. De verwachting is dat onze acties hier wel een bijdrage aan 

hebben geleverd. 

 

 

Vraag 15 

Hoeveel whatsapp groepen zijn erbij gekomen voor buurtpreventie, en hoeveel zijn er nu? Zijn er witte 

vlekken in de verspreiding? (pag. 29) 

 

Antwoord: Er zijn momenteel 90 groepen bij de gemeente bekend. In het jaar 2017 hebben zich 25 groepen 

bij ons aangemeld. Enkele dorpen (Slijkenburg, Nijeholtpade, Oldeholtwolde, Oldelamer en Boijl) hebben 

nog geen WhatsApp buurtpreventie, of hebben dit niet gemeld bij de gemeente. Er is geen volledige 100% 

dekking op straat- en buurtniveau in de meeste dorpen. 

 

 

Vraag 16 

Wat is het effect geweest van de inspanningen op het gebied van verkeersveiligheid. Zijn de ongevallen en 

alcohol in verkeer afgenomen? (pag. 30) 

 

Antwoord: . Het aantal ongevallen is licht afgenomen ten opzichte van eerdere jaren: 2014:27, 2015:27, 

2016:35, 2017:24. Cijfers over alcoholgebruik als oorzaak van ongevallen zijn niet bekend.  

 

 

Vraag 17 

Het aantal vernielingen neemt weer toe. Wat gaat de gemeente daar aan doen? (pag. 32) 

 

Antwoord: In 2017 is er door de gemeente aangifte gedaan bij schade in de openbare ruimte of aan 

gebouwen als gevolg van vernielingen. Doel: een beeld krijgen van de eventuele slooproutes, 



jongerenhangplekken. Mogelijk heeft deze aanpak geleid tot een hoger cijfer over 2017. Dit cijfer is 

overigens weer lager dan bijvoorbeeld in 2014 en 2015. 

 

Verkeer, vervoer, waterstaat (pag. 34-37) 

 

Vraag 18 

Verkeersmaatregelen stationsomgeving t.b.v. verkeersveiligheid worden in 2018 uitgevoerd. 

Verkeerstellingen geven aan dat de verkeersdruk is verdubbeld op de Spoorlaan(9000). Zijn de beoogde 

maatregelen voldoende voor deze toegenomen druk? (pag. 34 en 36) 

 

Antwoord: De toename van het aantal motorvoertuigen op de Spoorlaan is het gevolg van het afsluiten van 

de doorgaande verbinding Steenwijkerweg / Heerenveenseweg. Alle te nemen maatregelen op de 

Stationsweg en de aanleg van de bypass bij de rotonde Lycklamaweg zullen naar alle waarschijnlijkheid 

niet leiden tot een afname van de verkeersdruk op de Spoorlaan. Bij de aanstaande herinrichting van de 

Stationsweg is rekening gehouden met de huidige verkeersdruk op de Stationsweg. 

  

 

Vraag 19 

Hoever staat het met de uitvoer van de bermverharding (planning) en worden de investeringen begin 2018 

volledig benut? Is de relatie met de aanleg van breedband zodanig dat het er niet allemaal weer opnieuw 

moet als de kabels gelegd worden?(pag.34)  

 

Antwoord: Op de gedeelten waar het aanbrengen van bermverharding niet in de knel komt met de aanleg 

van breedband is de uitvoering gereed. Na de aanleg van breedband zal het vervolg worden uitgevoerd. 

Het totale budget is dus nog niet benut en wordt ingezet voor het vervolg. 

  

 

Vraag 20 

Is er rekening mee gehouden de zieke essen en kastanjes te vervangen(mede ten behoeve van de 

herkenbaarheid van onze landschapskenmerken? (pag. 35) 

 

Antwoord: Ja, er zijn voor dit jaar voldoende financiële middelen voor vervanging/inspectie en verwijderen. 

Of er voor het volgend jaar voldoende middelen zijn voor uitvoering is afhankelijk van de uitkomsten 

inspectiegegevens van het najaar (2018). 

  

 

Vraag 21 

Hoeveel budget is er nog beschikbaar voor het project Dorpen, landschap en biodiversiteit? (pag. 36) 

 

Antwoord: Projectbudgetten 3 x € 20.000 tot en met 2020 (exclusief externe bijdragen). 

 

 

Economie (pag. 38-40) 

 

Vraag 22 

Wanneer wordt het pilot “De nieuwe winkelstraat” omgezet in concrete acties? (pag. 38) 

 

Antwoord: Deze pilot is feitelijk een discussie die de Winkeliers- en Ondernemersvereniging Wolvega 

(WOW) onder externe begeleiding heeft gevoerd. Hiernaast is op provinciale schaal een koopstromen 

onderzoek uitgevoerd. De uitkomst van de discussie en de rapportage over het koopstromen onderzoek zijn 

basis voor een verder gesprek met de WOW. De eerste concrete actie in dat proces is de beoordeling van 

het centrum van Wolvega door een aantal externe deskundigen. Dit zal in 2018 plaatsvinden. Het resultaat 

daarvan zal dan basis zijn voor een meer concreet gezamenlijk actieplan. 

 



Vraag 23 

Wat wordt bedoeld met het bedrijvenlandgoed Helomastate als “special” in de exploitatie te nemen? (pag. 

39) 

 

Antwoord: Wij zien het zogenaamde “maisland” als een zeer bijzondere locatie voor een 

bedrijfsontwikkeling. Dat moet in onze ogen een ontwikkeling zijn die afwijkt van de doelgroep voor Plantage 

en Uitbreiding Schipsloot. In die zin kan worden gesproken van een “special” 

 

 

Vraag 24 

Hoeveel % van het bedrijventerrein is op dit moment bezet? (pag. 39) 

 

Antwoord: Van het bedrijventerrein uitbreiding schipsloot is ca 10% verkocht.  

Van het plangebied De Plantage is 54% verkocht 

 

 

Vraag 25 

Wat heeft de gemeente buiten fysieke infrastructuur gedaan of gaat ze doen om Weststellingwerf voor 

ondernemers aantrekkelijk(er) te maken.(pag. 39) 

 

Antwoord: De praktijk laat zien dat de meeste belangstelling voor vestiging op de industrieterreinen in 

Wolvega komt van de bestaande bedrijven in Weststellingwerf. In onze reguliere contacten met het 

bedrijfsleven benadrukken wij het belang van de ambassadeursfunctie die zij hebben om nieuwe bedrijven 

van buiten hier te krijgen. Als bedrijven belangstelling tonen voor vestiging in Weststellingwerf dan 

begeleiden wij die op allerlei manieren. Actieve acquisitie in landelijke publicaties doen wij niet. Informatie 

over de industrieterreinen staat op de gemeentelijke website met vermelding van contact gegevens 

 

 

Vraag 26 

Alg: Wanneer kunnen ondernemers (buiten Wolvega en Noordwolde) in de dorpen beschikken over goed 

internet en goede mobiele telefonie als basisvoorziening? 

 

Antwoord: Vanuit de provincie is het plan uitgerold om te komen tot de aanleg van breedband in de 

zogenaamde witte gebieden. Vanaf 2018 zal dit concreet worden uitgevoerd door KabelNoord.  

Aanleg in de grijze gebieden mag niet worden uitgevoerd door de overheid en met financiële ondersteuning 

van de overheid. Een onderzoek naar de dekking van mobiele telefonie heeft aangetoond dat de dekking in 

grote lijn adequaat is. Voor het gebied met een slechte dekking zijn wij in gesprek om te komen tot een 

oplossing. 

 

Vraag 27 

Alg: Zijn er nog activiteiten geweest op het gebied van duurzaam ondernemen? 

 

Antwoord: Wij zijn continue bezig om te bezien in hoeverre onze bedrijfsvoering steeds verder kan 

verduurzamen. Aankoop elektrische auto’s en plaatsen zonnepanelen op de uitbreiding van de 

gemeentewerf zijn goede voorbeelden. 

 

 

Onderwijs (pag. 41-48) 

 

Vraag 28 

Wanneer is het taalnetwerk gerealiseerd? (pag. 42) 

 

Antwoord: Zoals in de tekst staat is er in 2017 een start gemaakt met het inventariseren van taalaanbod. Dit 

wordt in 2018 verder uitgewerkt tot een taalnetwerk. Een definitieve datum is niet bekend. 



Vraag 29 

Hoe presteert ons onderwijs kwalitatief ten opzichte van de landelijke norm? (pag. 42) 

 

Antwoord: Het onderwijs, zowel primair als voortgezet, presteert goed ten opzichte van de landelijke norm. 

Er zijn geen zwakke scholen of scholen met een verscherpt toezicht door de onderwijsinspectie.  

 

 

Vraag 30 

Welke basisscholen hebben aangegeven door te willen ontwikkelen naar Kindcentrum en is daar budget 

voor? (pag. 46.) 

Antwoord: Het vraagstuk IKC ligt op dit moment op gemeentelijk bestuursniveau. Het is onderdeel van het 

traject herzien spreidingsplan scholen. Op basis van deze besluitvorming zal al dan niet budget worden 

toegewezen. 

 

 

Cultuur, sport en recreatie (pag. 49-52) 

 

Vraag 31 

Is de deelname aan sport en bewegen binnen de gemeente toegenomen? (pag. 50) 

 

Antwoord: In de visienota sport en bewegen Zuidoost Friesland 2017-2022 staan onze doelstellingen 

rondom “participatie sport en bewegen” als richtpunt beschreven. We hebben richtpunten opgesteld die 

betrekking hebben op de Nederlandse Norm Gezond Bewegen. Evaluatie vindt plaats aan het eind van de 

projectperiode.  

 

 

Vraag 32 

Is er zicht op of de faciliteiten door onze inwoners als voldoende worden ervaren zo niet, zijn er plannen om 

dit te gaan meten? (pag. 50) 

 

Antwoord:  

Vanuit de jaarlijkse uitvoeringsplannen van Buurtsportwerk Weststellingwerf wordt continu gewerkt aan het 

ontwikkelen en borgen van een toekomstbestendig aanbod dat aansluit bij de behoefte van inwoners. 

Buurtsportcoaches staan hiervoor rechtstreeks in contact met de einddoelgroepen of via sportaanbieders, 

zorg- en welzijn aanbieders, scholen, etc. 

Eind 2017 vond een enquête plaats onder mensen met een verstandelijke of lichamelijke beperking. In 2018 

zijn de buurtsportcoaches met de resultaten aan de slag gegaan. 

 

 

Vraag 33 

Is er een toename van het aantal culturele activiteiten binnen onze gemeente? (pag. 51) 

 

Antwoord: Mede in samenhang met het provinciale programma Culturele Hoofdstad LF 2018 is er een 

toename van de culturele activiteiten in de gemeente. Deze lijn zet zich door in het jaar 2018: in aansluiting 

op het programma LF2018 worden tal van nieuwe activiteiten gerealiseerd. 

 

 

Vraag 34 

Alg: Is het aantal toeristen dat onze gemeente aan doet gestegen (bijvoorbeeld op te maken uit de toename 

toeristenbelasting) 

 

Antwoord: aan de opbrengst van de toeristenbelasting is het aantal bezoekers niet direct af te leiden. De 

toeristenbelasting wordt op basis van een percentage van de omzet berekend. 

  



Vraag 35 

Alg: Weststellingwerf heeft het hoogste tarief voor toeristenbelasting in Friesland. Is dit gerechtvaardigd? 

 

Antwoord: Wij hanteren als grondslag een percentage van de overnachtingsprijs. Dus bij een 

hotelovernachting van € 100 bedraagt de toeristenbelasting € 4,00 per nacht en voor een kampeerplaats 

van € 20 is het € 0,80. Dit is ongeacht het aantal personen per accommodatie. In zijn vergadering van 22 

juni 2015 heeft de raad besloten deze grondslag te continueren en het tarief vast te stellen op 4% tot en met 

2018. Vóór de totstandkoming van dit besluit is eerst het platform recreatie en toerisme gehoord en is 

overeenstemming bereikt. Behalve de gemeente Opsterland hanteren alle andere Friese gemeenten een 

andere grondslag, namelijk een vast bedrag per overnachting 

 

 

Sociaal domein (pag. 53-61) 

 

Vraag 36 

Wanneer verwacht het College de resultaten van de gebiedsteams te kunnen meten en wordt hierbij niet 

alleen gekeken naar aantallen maar ook naar SROI? (pag. 55) 

 

Antwoord: In het najaar van 2018 verwachten we een verbeterde bestuursrapportage over de resultaten in 

de gebiedsteams voor te kunnen leggen aan de raad. Deze is voornamelijk gericht op de ontwikkelingen in 

aantallen en de duiding daarvan. Daarnaast wordt er ook onderzoek gedaan naar de ervaren kwaliteit van 

de dienstverlening. Op dit moment is bijvoorbeeld al het clientervaringsonderzoek Wmo beschikbaar. 

Weststellingwerf participeert in een pilot van Toezicht Sociaal Domein waarin een modulaire 

zelfevaluatietool/audit wordt ontwikkeld. Zodra deze beschikbaar komt, gaat Weststellingwerf als eerste van 

de Nederlandse gemeenten de ontwikkelde modules testen. 

 

 

Vraag 37 

Is er voldoende publiciteit geweest rond de mogelijkheden van de Blijverslening? Waarom is er geen 

gebruik van gemaakt? (pag. 56) 

 

Antwoord: In de jaarrekening wordt aangegeven dat de Blijverslening in 2018 wordt geëvalueerd. Deze 

zomer wordt de publiciteit rondom de blijverslening opgepakt. 

 

 

Vraag 38 

Is er beleid waarbij vrijwilligerswerk een gerichte stap naar arbeidsparticipatie is? (pag. 56) 

 

Antwoord:  Uitkeringsgerechtigden met een grote (meer dan 2 jaar) of onoverbrugbare afstand tot de 

arbeidsmarkt vallen onder de aandachtsgroep. Voor deze personen wordt vanuit het gebiedsteam bekeken 

op welke wijze ze kunnen participeren. Als de afstand tot de arbeidsmarkt wordt verkort door de inzet van 

vrijwilligerswerk wordt er door Dienst in Bedrijf een traject opgestart richting re-integratie.  

 

 

Vraag 39 

Heeft het College een visie op hoe W’werf in de toekomst met arbeidsbeperkten om wil gaan in relatie tot de 

GR SW? (pag. 56) 

Antwoord: In de nieuwe plannen van Caparis willen zij zich vooral richten op de doelgroep met een 

loonwaarde van 30-80%. Weststellingwerf is van mening dat deze ontwikkeling niet past bij de uitvoering 

van de Participatiewet. Weststellingwerf wil echter Caparis juist en in ieder geval voor de doelgroep beschut 

werken inzetten. Deze groep heeft vaak een lagere verdiencapaciteit. Een passend aanbod voor deze 

doelgroep is van essentieel belang ter voorkoming dat zij tussen wal en schip dreigen te raken  

 

 



Vraag 40 

Heeft het College plannen om voor nieuwkomers aanvullende en innovatieve projecten op te zetten om 

arbeidsparticipatie te bevorderen? (pag. 57) 

Antwoord: In november 2017 is het impulsprogramma Integratie en Participatie vergunninghouders 

gestart. Het programma heeft een looptijd t/m april 2019.  Met het impulsprogramma beogen wij: 

• Een sluitende aanpak voor participatie en re-integratie van vergunninghouders, waaronder het bevorderen 

van arbeidsparticipatie. Hiervoor is een gespecialiseerde activeringscoach aangesteld.  

• Non formele en formele organisaties vormen een netwerk dat zichzelf afstemt op een ononderbroken 

participatietraject voor vergunninghouders 

• Het participatietraject wordt ondersteund door vrijwillige gezinscoaches die werken met gezinsplannen, 

onder professionele aansturing en begeleiding (Maatschappelijke begeleiding 2.0). 

 

 

Volksgezondheid en milieu (pag. 62 

 

Vraag 41 

Alg: Hoever staat het met de toegezegde notitie aangaande het ‘Energiefonds’? 

 

Antwoord: In de tweede helft van 2018 zal hiervoor een notitie worden aangeboden. 

 

 

Vraag 42 

Hoe ver is de gemeente met de landelijke doelstelling verminderen restafval, gaan we de 100kg halen in 

2020, nu is dat nog 252 kg)?(pag. 63) 

 

Antwoord: Op basis van de resultaatgegevens van onze afvalverwerker Omrin, is de hoeveelheid afval per 

inwoner 203 kilo. De resultaatgegevens hebben betrekking op het jaar 2016. 

De vermindering van de hoeveelheid restafval die overblijft na ‘nascheiding’ verloopt gestaag. Wij zijn 

samen met onze burgers bezig om deze, hele ambitieuze, landelijke doelstelling in 2020 te kunnen behalen.  

 

 

Vraag 43 

Welke uitvoeringsstappen zijn gezet n.a.v. de werkgroep Burgerparticipatie? (pag. 63) 

 

Antwoord: Er is onderzoek gedaan naar de mogelijkheden om te voldoen aan het verminderen van 

huishoudelijk restafval. U zult binnenkort van ons een memo ontvangen waarin het advies van de 

samenwerking met de raadswerkgroep is uitgewerkt. Met instemming van uw raad kan daarna met de 

verdere uitwerking en uitvoering worden begonnen. 

  

 

Vraag 44 

Hoeveel is bijgedragen aan de reductie uitstoot broeikasgassen, energiebesparing en duurzame energie 

(beleidsindicatoren ontbreken)? (pag. 63) 

 

Antwoord: Zie hiervoor de informatie op blz. 64 onder kopje spoor gemeente. Informatie over de 

maatregelen die particulieren treffen is bij ons niet beschikbaar. Onderzocht wordt of er een systeem kan 

worden opgezet waarbij ook deze particuliere informatie kan worden verwerkt.  

De beleidsindicatoren komen vanuit “waarstaatjegemeente.nl”. . 

 

 

Vraag 45 

In welke dorpen zijn stappen welke stappen gezet op het gebeid van energie-neutraal worden. 

 

Antwoord: Er ligt een concreet initiatief van het dorp Steggerda om uitvoering te geven aan onderdelen van 



de energiemix methode 

 

 

Vraag 46 

Hoeveel laadpalen zijn er bijgekomen voor elektrische auto’s? pag. 64) 

 

Antwoord: Bij het gemeentehuis in Wolvega hebben wij twee laadpalen geplaatst. In hoeverre particulieren 

laadpalen hebben geplaatst is ons niet bekend. Op basis van een concrete vraag zijn wij momenteel aan het 

onderzoeken of er marktpartijen zijn die op meerdere locaties in de openbare ruimte laadpalen willen 

plaatsen en onder welke contractuele voorwaarden dat dan mogelijk is. 

 

 

Vraag 47 

GroenLinks heeft 2 jaar geleden een motie ingediend n.a.v. de certificaten die onder de inkoop van groene 

energie lagen. Deze waren toen niet in de haak. Voldoen de ‘Verified Emission Rights Gold standaard 

certificaten aan de in der tijd in de motie genoemde voorwaarden?(pag. 64) 

 

Antwoord: Deze vraag gaat verder dan de bedoeling van de informatieverstrekking in de jaarrekening. 

 

 

Vraag 48 

Wat waren de resultaten van de milieucontroles bij bedrijven? (pag. 65) 

 

Antwoord: Er is een separaat jaarverslag VTH Fysieke Leefomgeving 2017 opgesteld. Met de memo van 23 

januari 2018 hebben wij u dat verslag toegestuurd 

 

 

Volkshuisvesting (pag. 68 

 

Vraag 49 

Heeft het College zicht op de termijn waarop ze aan het ‘Besluit Omgevingsrecht’ wil voldoen?(pag. 68) 

 

Antwoord: In de raadsvergadering van 7 mei 2018 hebt u gesproken over de begroting 2018 van de FUMO. 

In die stukken en de concept zienswijze op de begroting is vermeld dat de overdacht van de verplichte 

basistaken naar de FUMO op 1 januari 2020 zal plaatsvinden 

 

 

Paragraaf lokale heffingen(pag. 76-88) 

 

Vraag 50 

Van de bezwaarschiften WOZ is 62% afgewezen of ingetrokken. Is er een analyse gemaakt van de aard 

van de niet gegronde bezwaren op basis waarvan actie kan worden ondernomen om het aantal 

bezwaarschriften te verminderen? (pag. 77) 

 

Antwoord: Na elke bezwaarronde wordt de balans opgemaakt om te kijken of er aandachtspunten zijn voor 

het volgende jaar. Dit met het doel om het aantal bezwaren te laten dalen. Toch zijn er elk jaar weer andere 

redenen voor burgers en/of bureaus om bezwaar aan te tekenen. 

 

 

Vraag 51 

Afvalstoffenheffing kan worden geheven wanneer tenminste éénmaal per week huishoudelijk afval wordt 

opgehaald. Door het experiment met het minder ophalen van de groene container wordt dit niet gehaald, 

klopt dat en heeft dat consequenties? 

Antwoord: De afvalstoffenheffing is evenals de wettelijke plicht huishoudelijke afvalstoffen in te zamelen, 



geregeld in de Wet milieubeheer. Of een huishouden ook daadwerkelijk afval aanbiedt, is voor de heffing 

niet van belang. Met de afvalstoffenheffing kunnen gemeenten de inzameling van het huishoudelijk afval 

bekostigen. De Afvalstoffenverordening van de gemeente regelt de frequentie van inzameling. Het gaat hier 

om een proef. De verordening is daarom nog niet aangepast. Wanneer noodzakelijk zal de verordening op 

basis van de uitkomsten van de proef worden aangepast.  

 

Vraag 52 

Ad a. Begrotingsruimte. Waarop is het bedrag van € 30K gebaseerd?(pag. 82) 

Antwoord: Het bedrag van € 30.000 is opgenomen in de programmabegroting 2017. De raad heeft deze 

begroting vastgesteld in zijn vergadering 7 november 2016. Het is wettelijk voorgeschreven dat er een post 

‘onvoorzien’ wordt opgenomen in de begroting. Er wordt niet verplicht gesteld wat de hoogte van deze post 

is. 

 

Kapitaalgoederen (pag.89-97) 

 

Vraag 53 

De bloemrijke bermen worden door veel inwoners en bezoekers van onze gemeente hogelijk gewaardeerd. 

Heeft het College plannen om het areaal uit te breiden? 

 

Antwoord: In het recent geopende projectgebied Wolvega Zuid zijn bloemenweides en natuurlijke oevers 

ingezaaid met een mengsel ter vergroting van de biodiversiteit. In dit project zijn ook de oostelijke bermen 

langs de het fietspad Wolvega /De Blesse ingezaaid met een bloemrijk mengsel. Een toekomstige 

uitbreiding zal mede afhankelijk zijn van de kwaliteitsambitie openbare ruimte die het komende jaar opnieuw 

vastgesteld zal worden. 

 

 

Vraag 54 

Openbare verlichting: Wordt nieuwe verlichting meteen voorzien van LEDs? (pag. 90) 

 

Antwoord:  Jazeker, ledverlichting wordt toegepast in alle nieuwe openbare verlichting. 

 

 

Vraag 55 

Beschikbare middelen onderhoud. Wat is de reden van onderbesteding op openbaar groen en wegen? 

(pag. 92) 

Antwoord:  Er is geen onderbesteding. De werkelijk uitgaven zijn zowel voor openbaar groen als wegen 

hoger dan de actuele begroting. 

 

 

Vraag 56 

Leningenportefeuille. Waarom hebben 2 van de 3 leningen een relatief hoge rente? (pag. 95) 

 

Antwoord: Tot en met 2015 hadden we een 25-tal leningen met een rentepercentage uiteenlopend van 0,2% 

tot 6,375%. Begin 2016 is de gehele leningenportefeuille geherstructureerd, waardoor er nu nog maar 3 

leningen zijn. Er is toen met de BNG onderhandeld over de meest gunstige contractvoorwaarden en 

rentepercentages. Dit heeft geresulteerd in de huidige samenstelling van de leningenportefeuille en een 

forse daling van de jaarlijkse rentelasten: over 2015 € 2.812.000 naar over 2017 € 2.172.000. 

 

Bedrijfsvoering (pag. 98- 

 

Vraag 57 

Verzuim, Hoe is de verhouding kort/lang en welk deel is arbeid gerelateerd? (pag. 98) 

Antwoord:  In de tabel hieronder staat het gevraagde verzuim. In verband met de privacy kunnen we niet 



aan de vraag voldoen om aan te geven hoeveel % werk gerelateerd is.

 
 

Vraag 58 

Privacy: De eerste maanden van 2018 zijn voorbij, is de gemeente AVG-proof? (pag100) 

 

Antwoord: In de afgelopen maanden is hard gewerkt aan het invoeren van de nieuwe privacyregels. Er is 

veel werk verzet. Klaar is Weststellingwerf niet. Dat geldt overigens voor vele organisaties, bedrijven en 

instellingen. Bij de uitnodiging voor de informatiebijeenkomst (‘werkvergadering raad’) op 25 juni over 

informatieveiligheid en privacy ontvangt u een memo met de stand van zaken op hoofdlijnen. Het AVG-proof 

zijn gaat verder dan het invoeren van de nieuwe privacyregels. Net als dat 100% informatieveiligheid niet 

bestaat, is privacy ook nooit ‘af’. Wetgeving verandert, processen veranderen, medewerkers komen en gaan 

en dat maakt dat het borgen van privacy een continu proces is. 

 

 

Risico’s  

 

Vraag 59 

Het grootste risico zit bij Volkshuisvesting, RO en Stedelijke vernieuwing. Welke acties worden ondernomen 

om dit risico te verkleinen. Is het niet zo dat door de huidige economische ontwikkeling er eerder sprake is 

van een waardevermeerdering in plaats van afwaardering 

 

Antwoord:  De risico’s op pagina 84 van de jaarrekening 2017 zijn per programma ingedeeld, en daarnaast 

ook per onderwerp. Het risico bij Volkshuisvesting, RO en Stedelijke Vernieuwing hangt 1 op 1 samen met 

de onzekerheden m.b.t. de grondexploitaties. Dit risico is toegelicht op pagina 85 van de jaarrekening 2017. 

Wanneer u als Raad besluit de grond niet te gaan ontwikkelen, heeft dit direct negatieve financiële 

consequenties. Dit risico is ook aan de orde geweest in de afgelopen Werkvergadering over de 

grondexploitaties (23 april 2018). In het accountantsverslag over 2016 heeft de accountant een maximaal 

bruto risicobedrag van € 6,4 miljoen genoemd. Wij hebben het netto risicobedrag voor alle grondexploitaties 

lager geschat, namelijk € 4,2 miljoen.  

 

 

Vraag 60 

Het sociaal domein kent relatie weinig risico (5%), terwijl hier eerder een tegenvaller was van 2 M€. Klopt dit 



met de werkelijkheid 

Antwoord: De risico’s op pagina 84 zijn de risico’s die bij ons bekend zijn en waarvan een financiële 

inschatting kan worden gemaakt. Met betrekking tot de Jeugdzorg en Wmo was gezien de onzekerheden 

een financiële inschatting moeilijk te maken. Over de jaren 2015 tot en met 2017 waren we afhankelijk van 

de informatie die wij ontvingen van de zorgaanbieders. Om dit financiële risico op te vangen hebben we ‘t 

“HEK”, zie ook Paragraaf ‘t “HEK” binnen het Sociaal Domein van de jaarrekening 2017. 

 

 

Overige 

 

Vraag 61 

Wanneer is het resultaat van de Stichting Kredietbank Nederland bekend 

 

Antwoord: In 2017 zijn er 66 klanten ingestroomd in een schuldregelingstraject bij de Kredietbank 

Nederland. Het aantal ingestroomde klanten is lager dan het jaar daarvoor. In 2016 zijn er 72 klanten 

ingestroomd in een schuldregelingstraject. Dit heeft onder meer te maken met de schuldhulpverlening die in 

de gebiedsteams wordt aangeboden. Na ontvangst van het jaarverslag van de Kredietbank Nederland 

informeren we de gemeenteraad over de verdere resultaten.  

 

 

Blijf Stellingwarfs 

 

Vraag 62 

Baten/Lasten77/145: Betaald Vermillion de gemeente ook leges en of precario? Zo ja, hoeveel? 

 

Antwoord: Als ze een vergunning aanvragen voor een activiteit waarbij de gemeente bevoegd gezag is, zijn 

er leges verschuldigd conform de legesverordening. Bij veel activiteiten van Vermillion is er een vergunning 

nodig op grond van de Mijnbouwwet 2002 waar de gemeente geen bevoegd gezag is. Ten aanzien van de 

precariobelasting gaat het er om of ze kabels en leidingen onder, op of boven voor de openbare dienst 

bestemde gemeentegrond hebben. Dat is op dit moment nog in onderzoek. 

 

 

Vraag 63 

Werk en Ink.:Wij hebben 20 werkvouchers uitbetaald. Hoeveel hiervan zijn daadwekelijk omgezet in vaste 

contracten? 

 

Antwoord: In 2017 hebben vier personen een overeenkomst voor onbepaalde tijd gekregen. Daarnaast 

hebben personen met een tijdelijke overeenkomst ook een verlenging gekregen in de vorm van een contract 

voor onbepaalde tijd. Het percentage dat hier weer van instroomt is minimaal.  

 

 

Vraag 64 

Economie: Wat zijn de kosten geweest voor het verplaatsen ven het puinbrekers bedrijf Kuipers. Was ons 

toegezegd door de wethouder dat dit in de jaarrekening zou worden verantwoord.? 

 

Antwoord:  Kuipers heeft de oude locatie zelf weer teruggebracht in de oude staat. De nieuwe locatie heeft 

hij zelf en voor eigen rekening ingericht. De gemeente heeft gezorgd voor de landschappelijke inpassing. 

Daarvoor is grond grenzend aan de Schipsloot / Scheene aangekocht van Kuipers en is een strook 

ingericht.  De totale kosten voor de landschappelijke inrichting waren € 59.102.. 

 

Vraag 65 

Wegen: Hoeveel heeft het gekost voor het verwijderen van het fietspad bij Koopstra, Wolvega-Noord 

 

Antwoord:  De kosten hiervan waren € 35.000, welke binnen het totale project “Onderdoorgang Om den 



Noort” zijn opgevangen. 

 

 

Vragen CDA 

 

Programma 0 

 

Vraag 66 

Pag.22: De gemeente zet zich in OWO-verband in om breedbandinternet zo snel mogelijk naar 

Weststellingwerf te halen. De lokale werkgroepen en plaatselijke belangen zijn geïnformeerd over de 

ontwikkelingen. Welke vorderingen zijn er te melden? 

 

Antwoord: Zie het antwoord bij vraag 10 

 

 

Programma 1 

 

Vraag 67 

Pag. 27: Er wordt aangegeven dat voor 2018 een uitvoeringsprogramma 2018 voor het 

veiligheidsbeleid is opgesteld. Wanneer kunnen we dit als raad verwachten? 

 

Antwoord:  Het uitvoeringsprogramma is een ambtelijk stuk. De raad stelt kaders in het integraal 

veiligheidsbeleid en krijgt via de jaarrekening verantwoording daar over. 

 

 

Vraag 68 

Pag. 31: Behoudens de beleidsindicatoren is de vraag wat de aanrijtijden zijn geweest van de Politie, 

Brandweer en Ambulance in onze gemeente over 2017 ten opzichte van de landelijke norm. 

 

Antwoord:  De aanrijtijden zijn een verantwoordelijkheid van de VRF en de Politie. Programma 1 gaat 

daar niet over. De aanrijtijden zijn wel openbare informatie zijn die door VRF en Politie ter 

beschikking kunnen worden gesteld. 

 

 

Programma 2 

 

Vraag 69 

Pag. 35: Op basis van het vastgestelde beleidsplan Kwaliteitsambitie openbare ruimte wordt de 

technische kwaliteit van de wegen vastgesteld door middel van inspecties zo staat vermeld. 

Vervolgens wordt een opsomming gedaan welke werkzaamheden zijn uitgevoerd. Welke knelpunten 

worden nog ervaren binnen onze gemeente? 

 

Antwoord:  Het kwaliteitsniveau openbare ruimte is door u vastgesteld. Op basis daarvan wordt vanuit 

het beheerssysteem aangegeven welke onderdelen voor onderhoud in aanmerking komen. Naast 

deze systeembenadering vindt ook visuele inspectie plaats. De gesignaleerde locaties voor 

onderhoud worden dan aangepakt. Binnen die benadering zijn er geen knelpunten. 

 

 

Vraag 70 

Pag.35: Het bijdragen aan bewustwording van de weggebruikers met als resultaat een veilige 

deelname aan het verkeer. Kunt u aangeven op welke wijze de bijdrage is uitgevoerd? 

 

Antwoord: Dit staat op pagina 36 bij “hebben we gedaan wat we wilden doen “ 

 



 

Vraag 71 

Pag.36: Een groenstructuur die passend is bij de landschapskenmerken van onze gemeente. 

Vervolgens worden twee gebieden genoemd in de uitvoering. Hoe verloopt de planning ten aanzien 

van de overige gebieden van Weststellingwerf? 

 

Antwoord:  Eind september zal in het projectgebied Oosterstreek /deel Noordwolde buitengebied 

gestart worden met Project Dorp, landschap en biodiversiteit. In december starten de voorbereiding 

voor het projectgebied Boijl /Zandhuizen. Eind 2019 zal het projectgebied Oldeholtpade voorbereid 

worden. 

 

 

Programma 3 

 

Vraag 72 

Pag. 38: Het centrum van Wolvega heeft meegedraaid in de pilot 'De nieuwe winkelstraat''. Binnen 

deze pilot zijn onder de leiding van lokale (oud) ondernemers zogenaamde keukentafelgesprekken 

gevoerd. Wij hebben hierin geen rol gespeeld. De uitkomsten van de keukentafelgesprekken moeten 

zoveel mogelijk worden omgezet in concrete acties. Zijn de acties al gedefinieerd en zo ja welke? 

 

Antwoord: Zie het antwoord bij vraag 22 

 

 

Vraag 73 

Pag. 39: Binnen de regio zuidoost Friesland doen wij onderzoek naar de kwalitatieve vraag naar 

aanbod van industrieterrein provincie Fryslân. Op basis van de resultaten moeten in regionaal 

verband afspraken worden gemaakt over een eventuele herstructurering van het aanbod.  Kunt u 

aangeven welke vorderingen thans zijn te melden? 

 

Antwoord:  Er is een pilotonderzoek opgestart. 

 

 

Vraag 74 

Pag.39: Contacten met het bedrijfsleven: “Dat wil overigens niet zeggen dat alle initiatieven en vragen 

naar tevredenheid kunnen worden beantwoord”. Dit geeft de suggestie alsof die signalen er wel zijn. 

Kunt u dit nader verklaren? 

 

Antwoord:  Hiermee wordt bedoeld dat niet op alle vragen een voor de ondernemer (in hun ogen) 

bevredigend antwoord kan worden gegeven. Ook kan het zijn dat aan initiatieven geen medewerking 

kan worden verleend in verband met milieuregelgeving en de planologische situatie 

 

 

Vraag 75 

Pag. 40: In algemene bewoordingen worden gesproken over de contacten met het bedrijfsleven en 

de aangewezen accountmanagers. Kunt u iets meer zeggen welke resultaten dit heeft opgeleverd 

(gezamenlijke vragenstukken en/of acties van de accountmanagers). 

 

Antwoord:  Het hebben van accountmanagers voorkomt dat ondernemers steeds verschillende 

personen in de organisatie moet benaderen bij vraagstukken.  Het hebben van accountmanagers is 

dus een vorm van dienstverlening in specifieke situaties.  Dit geeft geen zichtbaar resultaat maar 

geeft wel een tevreden ondernemer. Een voorbeeld van de aanpak van een gezamenlijk vraagstuk is 

het in samenwerking met de WOW komen tot een nadere begrenzing van het centrumgebied.  

 

 



Programma 5 

Vraag 76 

Pag. 50: Hebben de inspanningen zoals het geven van subsidies geleid tot het meer bewegen en 

sporten van mensen? Met andere woorden welke effecten zijn bereikt? 

 

Antwoord: Zie ook het antwoord bij vraag 31. Het percentage niet-sporters in 2016 bedroeg 57,2%. 

Gegevens over 2017 zijn er nog niet.  

 

 

Vraag 77 

Pag. 51: Heeft de samenwerking met het platform Recreatie en toerisme uitvoering geven aan het 

uitvoeringsprogramma Recreatie en toerisme geleid tot meer toeristen in onze gemeente? 

 

Antwoord: De samenwerking in het platform heeft inderdaad geleid tot het oppakken van onderdelen 

uit het uitvoeringsprogramma. In hoeverre dit heeft geleid tot meer toeristen is niet bekend.  

 

 

Programma 6 

Vraag 78 

Pag. 54: 2015 zou voor de Wmo een overgangsjaar zijn, met meer duidelijkheid in 2016. Helaas is 

deze duidelijkheid ook in 2017 nog niet over de gehele linie zichtbaar. De overdracht van de cliënten 

naar de Wet langdurige zorg (Wlz) en Zorgverzekeringswet (Zvw) heeft vertraging opgelopen. De 

daarvoor benodigde aanbestedingen zijn door die partijen nog niet afgerond. Deze cliënten vallen dus 

nog steeds onder de Wmo. Binnen welke tijdvak verwacht u voortgang van dit vraagstuk? 

 

Antwoord:  Deze vertraging zit met name in Beschermd Wonen. De budgetten hiervoor worden naar 

verwachting tussen 2020 en 2022 gedecentraliseerd van de Centrumgemeente naar de individuele 

gemeenten. Dan kan ook het vraagstuk overdracht andere wetgeving worden aangepakt. 

 

 

Vraag 79 

Pag. 55: Wij willen de sociale samenhang nog verder versterken, omdat dit de basis vormt van de 

nieuwe visie op het uitvoeren van de Wmo, Jeugdwet en Participatiewet. Deze preventieve 

ondersteuning zal in 2018 verder worden uitgewerkt door de gebiedsteams. Ligt hier al een plan van 

aanpak aan ten grondslag en zo ja is dit al beschikbaar? 

 

Antwoord:  Hiervoor is geen plan van aanpak beschikbaar. 

 

 

Vraag 80 

Pag. 55: Het verder bevorderen van de sociale samenhang in de kleinere dorpen van de gemeente 

door subsidies en andere vormen van ondersteuning. Is een lijst van verstrekte subsidies 

beschikbaar? 

Antwoord: Tot nu toe zijn de uitgaven in dit budget gegaan naar andere vormen van ondersteuning. 

Subsidies zijn niet verstrekt. 

 

 

Programma 8 

 

Vraag 81 

Pag.68 FUMO: Door de wijziging van het Besluit omgevingsrecht is er sprake van een toename van 

het aantal basistaken. Dit leidt tot een toename van het takenpakket van de FUMO. Wat de 

consequenties daarvan zijn voor met name de OWO -VTH afdeling wordt op dit moment onderzocht. 

Wanneer kunnen de resultaten van het onderzoek verwachten? 



 

Antwoord:  Uitgangspunt is dat per 1 januari 2020 de extra basistaken worden overgedragen aan de 

FUMO. Het onderzoek naar de consequenties zal daarvoor in 2019 zijn afgerond. 

 

 

Algemene dekkingsmiddelen 

 

Vraag 82 

Pag. 75: VPB: Gemeenten en provincies moeten in de begroting voor 2016 al rekening houden met 

de VpB-heffing in het kader van grondexploitatie. Welke risico`s lopen we als gemeente? 

 

Antwoord:  Zoals toegelicht in de jaarrekening op pagina 75 verwachten we niet door de zogenaamde 

ondernemerspoort te komen en zijn we daardoor ook niet Vpb plichtig. We hebben daarom voor 2016 

en 2017 geen te betalen bedrag opgenomen. Onze berekeningen liggen, via onze adviseur Caraad, 

momenteel voor bij de belastingdienst ter controle. Wanneer we wel zouden moeten betalen, is het 

tarief 20% belasting tot € 200.000 winst, hierboven is het tarief 25% van de winst. 

 

 

Vraag 83 

Pag.87: De Netto schuldquote bedraagt 78,46%. Welk percentage wordt nagestreefd? Welke 

concrete acties worden er gedaan om tot het gewenste percentage te komen? 

 

Antwoord: Zoals opgenomen in hoofdstuk 8.3 van de Nota “Financieel beleid 2017 – 2020” streeft 

onze gemeente te voldoen aan minimaal Categorie B en waar mogelijk Categorie A van de 

signaleringswaarden uit de stresstest voor gemeenten. Over het algemeen kan worden gesteld dat 

Categorie A het minst risicovol is en Categorie C het meest. Categorie B betekent voor de Netto 

Schuldquote een percentage tussen de 90% en 130%. Met 78,46% vallen we in Categorie A. 

 

SDW, VVD,D’66 en Weststellingwerfs Belang 

Deze  fracties hebben geen technische vragen. 


